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Geachte heer, mevrouw, 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door de raadsleden E. van Lente en 
M. Dekker van de fractie van de PvdA gestelde vragen over het versterken van 
Ebbingekwartier. De brief van de vragenstellers treft u als bijlage aan. 
Zoals u weet heeft de ontwikkeling van het Ebbingekwartier (voormalig 
CiBoGa-terrein) reeds jaren de aandacht van het college. De ontwikkeling van het 
Ebbingekwartier stagneerde in 2002 doordat de bouw van het Boterdiepgarage werd 
stilgelegd en ook toen de woningmarkt stagneerde. 
In 2008 heeft de ontwikkelaar het project weer ter hand genomen en zijn daarna de 
blokken de Ebbingedwinger, Touwbaan en de Courtine gerealiseerd. De ontwikkeling 
van de woningbouw gaat, mede door de huidige crisis, veel langzamer dan was 
gepland. 
In 2010 heeft het college het initiatief van de Ondernemersvereniging Ebbingekwartier 
omarmd en sindsdien gefaciliteerd. Het gebied is tijdelijk ingericht, de geplande 
infrastructuur is aangelegd en stichting OpenLab heeft de gelegenheid en middelen 
gekregen om blok 9 en 10, het gebied ten zuiden van de Kolendrift, met tijdelijke 
paviljoens in te richten. 
Zowel het evenemententerrein, het stadstrand als het OpenLab functioneren, zoals u in 
uw brief aangeeft, zeer goed. We zijn het met u eens dat het gebied door de meeste 
stadjers ervaren wordt als een 'nieuw' en leefbaar gebied zeer nabij de binnenstad, die 
bruist van energie en inspiratie. 

1. Het college is het eens met de opmerking dat de oost-west verbinding versterkt 
moet en kan worden. De oost-west verbinding, de route over de Kolendrift, 
wordt in onze ogen nog meer versterkt door de defmitievere aanleg van de 
fiets-Zwandelroutes over de Bloemsingel en langs het Oosterhamrikkanaal zz. 
Tevens is het de bedoeling om het nieuwe openbaar vervoer als verbinding 
tussen de route Station- Kardinge en Station-Zemike over de Kolendrift te 
leiden. Inmiddels is de route alweer versterkt door de in gebmik neming van de 
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Vrydemalaan. Mogelijke toekomstige ontwikkelingen van 
stadsontsluitingsroutes via de Oosterhamrikzone zullen daar tevens aan 
bijdragen. In de recente brief van het College en de daar bijgevoegde 
rapportage over "de resultaten van de UMCG-Bereikbaarheidsstudie en het 
Vervolgproces" dd. 18 September 2013 bent u hierover nader geinformeerd. 
We willen de komende periode benutten om - mede op basis van de 
bevindingen uit dit rapport - samen met onze partners, belanghebbenden, 
burgers en ondememers de bereikbaarheidsstrategie voor de langere termijn uit 
te werken. De betreffende UMCG-Bereikbaarheidsstudie vormt daartoe 
belangrijke bouwstenen voor de verdere uitwerking van de Routekaart 
Oosterhamrikzone en de provinciale Planstudie Gerrit Krolbrug. 

2. De toegang tot het gebied vanuit noordelijke richting over het Boterdiep kan 
ook in de ogen van ons college versterkt worden. Hiertoe wordt op dit moment 
gewerkt aan een herinrichtingsvoorstel voor het Boterdiep, die zal moeten 
bijdragen aan de aantrekkelijkheid van deze verbinding en het omliggende 
gebied. In dit plan wordt nadrukkelijk gekeken naar de veiligheid van de 
routes van de diverse verkeersstromen, het nieuwe gebruik van de 
middenstrook als het parkeren ter plaatse wordt opgeheven en het verbeteren 
van de kruisingen met de verbindingswegen naar de Nieuwe Ebbingestraat. 

3. Wij zijn bereid om in samenspraak met de ondernemersvereniging te kijken 
naar een betere bewegwijzering en/of aanduiding van zowel het 
Ebbingekwartier als die van de Boterdiepgarage. 

4. Ons college is zeker ook bereid om met de ondernemersvereniging na te gaan 
welke barrieres ten aanzien van het organiseren van evenementen, startend met 
het Ebbingekwartier, op eenvoudige wijze opgelost kuimen worden en tevens 
aantrekkelijker kimnen worden gemaakt voor de bezoekers. Te denken hierbij 
is o.a. aan een efficientere communicatie met de aanvrager. Reeds is met de 
raad afgesproken om nieuw evenementenbeleid tot stand te brengen. 
Genoemde thema's zullen daarin aan de orde komen. Wij verwachten dat dit 
beleid in 2015 effectief is. 

5. Verbetering van de organisatie is eveneens een thema in het tot stand te 
brengen nieuwe evenementenbeleid (zie antwoord 4). 

6. Bij de herinrichting van zowel de Bloemstraat als die van het boterdiep kan 
rekening gehouden worden met de mogelijkheden terrassen te kunnen plaatsen. 
De herinrichting van deze straten komt nog ter participatie met de diverse 
vertegenwoordigers van de bewonersorganisatie, de ondernemersvereniging en 
andere gremia. 

7. Reshoring biedt Nederland als geheel hemieuwde kansen in de maakindustrie 
en kan daarmee hemieuwde werkgelegenheid creeren, met name voor 
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middelbaar en lager opgeleid technisch personeel. Daarbij is direct het 
vestigingsklimaat in Groningen relevant: welke 'reshore-bedrijven' zullen zich 
in Groningen willen vestigen en waarom? Bij reshoring gaat het veelal om 
banen voor lager opgeleiden en dit biedt specifieke kansen voor bijvoorbeeld 
werknemers van lederz. 
Overigens menen wij dat een initiatief als OpMaat niet zozeer voorkomt uit 
reshoring, maar meer uit creativiteit en het specialisme die in Groningen 
aanwezig zijn. Wij menen dat het uiteindelijk waardevoUer is om dergelijke 
bedrijven te faciliteren en te stimuleren, dan ons te focussen op reshorende 
bedrijven. 
Als reshorende bedrijven groot, midden of klein, zich in Groningen willen 
vestigen, dan willen wij hen daarin faciliteren, net zoals wij dat met andere 
bedrijven doen. Zo biedt bijvoorbeeld het bestemmingsplan Ebbingekwartier 
voldoende mimte en vastgoed aan MKB-bedrijven om zich daar te vestigen. 
Voor grotere bedrijven bieden Westpoort en Roodehaan ruimte aan dergelijke 
functies. Bij vestiging van reshorende bedrijven kunnen en zullen wij via 
SOZAWE en lederz de contacten met dergelijke bedrijven aanhalen, wanneer 
er mogelijkheden ontstaan voor arbeidsplaatsen voor lager opgeleiden. In 
sommige gevallen kunnen subsidie-instrumenten daarbij helpen. Zeker als die 
instmmenten er toe leiden om mensen naar duurzame plaatsen op de 
arbeidsmarkt te begeleiden. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

de burgemeester, de secretaris, 
r. J.P. (Peter) Rehwinkel drs^JvlAr^^aarten) Ruys 
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PVDA 

Het Ebbingekwartier bruist van energie en inspiratie. Als je er een paar weken niet meer door heen 
gefietst bent, heb je alweer wat gemist. Zo bleek ook tijdens liet werkbezoek van de gemeenteraad op 
woensdag 4 September. De fractie van de PvdA heeft mede naar aanleiding van dit bezoek een aantal 
vragen aan het college, gericht op het verder versterken van de kracht van het Ebbingekwartier. 

Om te blijven bruisen en verdere ontwikkeling te stimuleren heeft het Ebbingekwartier een continue 
stroom "vers bloed" nodig. De ondememers in het EbbTngekwartier wijzen op het grote belang dat het 
fietspad over de Vrydemalaan nu al voor hen heeft. Niet alleen stadjers verplaatsen zich oost-west en 
vice versa over dit fietspad, maar ook stromen er fietsers uit de iiele provincie - of zelfs daarbuiten -
door het gebied via dit fietspad. 

1. 

2. 

is tiet college het met de fractie van de PvdA eens dat deze oost-west-as nog verder versterkt 
zou kunnen en moeten worden zodat het Ebbingekwartier nog meer mensen aantrekt? Op 
welke wijze zou dit kunnen? 
Ook de toegang tot het gebied vanuit noordelijke richting kan in de ogen van de PvdA versterkt 
worden. Hoe kijkt tiet college hier tegenaan? Wat kan de rol van het (heringerichte) Boterdiep 
hierin zijn? 

Veel bezoekers aan de binnenstad blijken het Ebbingekwartier nog niet te kunnen vinden. En ook een 
flink aantal Stadjers kent het Ebbingekwartier nog onvoldoende. Daarnaast geldt dat het aantal 
parkeerbewegingen in de Boterdiepgarage nog flink omhoog kan en moet. De fractie van de PvdA heeft 
zich daarnaast het afgelopen jaar sterk gemaakt voor het aantrekkelijker maken van gemeentelijke 
parkeergarages. 

3. Is het college bereid om in samenspraak met ondememers te kijken op welke wijze 
aanvullende (tijdelijke) bewegwijzering van waarde kan zijn voor de vindbaarheid van het 
Ebbingekwartier en de Boterdiepgarage? 

Het Ebbingekwartier met het Ciboga-terrein is een prachtig terrein voor evenementen. Of het nu gaat 
om de Ommelandermarkt, een feest of een demonstratie. Het afgelopen jaar is een evenement als de 
Sunday markt na e6n keer helaas al opgehouden te bestaan. De redenen hiervoor liggen (iri elk geval 
voor een deel) in de complexe lokale regelgeving als het gaat om evenementen. Evenementen die wel 
doorgaan zien er door het verplichte gebruik van hekken en zwart plastic niet erg toegankelijk uit 

4. 

5. 

Is het college bereid in overleg te treden met de ondernemersvereniging om na te gaan welke 
barrieres ten aanzien van het organiseren van evenementen, startend met het Ebbingekwartier, 
op eenvoudige wijze opgelost kunnen worden? En om te onderzoeken hoe evenementen 
aantrekkelijker kunnen worden voor bezoekers? 
Is het college het met de fractie van de PvdA eens dat er nog veel verbetering mogelijk is in de 
organisatie van evenementen? En zo ja, is het college bereid om onder andere een loket in te 
richten zodat het eenvoudiger wordt om evenementen te organiseren? 

Eind augustus organiseerde de PvdA een levendige debatavond over het concept-
verkiezingsprogramma in het Platformtheater. Toen het theater sloot en een aantal leden nog een 
drankje wilden nuttigen, bleek dat het lastig is op het Boterdiep cafes te vinden voor de nazit Met de 
iViachinefabriek, Simplon en het Platformtheater in de buurt, zou het Ebbingekwartier aan kracht winnen 



Vragen ex ART 42 RvO volgvel: 1 

als er ook meer mogelijkheden komen voor (dag)horeca en kleine cafes pp hoeken van straten. Zo 
neemt de levendigheid en de bedrijvigheid in dit gebied nog verder toe. 

6. Is het college het met de PvdA eens dat een levendig en aantrekkelijk verblijfsgebied op en 
rond het Boterdiep (inclusief (dag)horeca, cafeetjes op straathoeken) de kracht van het 
Ebbingekwartier verder zou verstei-keh?T)p weike wpe zou dit mogelijk gemaakt kunnen 
worden? 

De fractie van de PvdA was erg onder de indruk van de bedrijvigheid in het Ebbingekwartier. Veel 
nieuwe en mooie werkgelegenheid is er gecreeerd in het mkiD in het gebied. Hier vinden we, bij een 
onderneming als OpIVlaat, ook de maakindustrie weer terug. Wat de fractie van de PvdA betreft staat 
deze ontwikkeling niet op zichzelf, maar is dit een voorbeeld van de mogelijke kracht van "reshoring". 
Door de toenemende kosten van arbeid in Azie en Oost-Europa komt productiewerk langzaam maar 
zeker weer meer terug naar Nederland. Een kans voor de maakindustrie in een gebied als het 
Ebbingekwartier! 

7. Is het college het met de PvdA eens dat reshoring, in het bijzonder de maakindustrie, een 
mooie kans is voor Groningen, niet alleen voor hoger opgeleide arbeidskrachten, maar juist ook 
voor lager opgeleiden en bijvoorbeeld werknemers van lederz? 

8. Ziet het college mogelijkheden om op extra werk in de maakindustrie in Groningen in te zetten? 
Hoe zouden we deze kansen meer kunnen benutten? 

Namens de fractie van de PvdA, 

E. van Lente M. Dekker 


